
PROTOKÓŁ Nr LXVIII/2023

z przebiegu LXVIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 4 sierpnia 2023 r.

od godziny 800 do 848 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Hanna Łapacz – Kierownik MGOPS w Wyrzysku.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Adam Smełsz - Inspektor ds. informatyki

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2023-2034;

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na realizację zadań 

inwestycyjnych obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, ich rozliczania oraz kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;

4) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego.

4.   Zakończenie obrad.
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Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  13  radnych, 

tj. 86,6% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy).

Przewodniczący  Rady  przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy są jakieś wnioski do przedstawionego porządku obrad.

W związku z brakiem wniosków przewodniczący przeszedł do realizacji porządku obrad sesji.

Ad 3. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.

Zastępca Burmistrza – Jacek Wiśniewski informuje, że powodem zwołania sesji nadzwyczajnej są 

dodatkowe środki zewnętrzne (głównie z programu Polski Ład) na zadania, które są w tej chwili 

realizowane,  np.  przebudowa  dróg  gminnych  w  Osieku  nad  Notecią.  Wolne  środki  będą  zaś 

wykorzystane na zadania realizowane z funduszu sołeckiego, na które kwota z funduszu okazała się 

być za mała.

Radny Stefan Wełniak zauważył pewną nieścisłość, a mianowicie na zadnia które nie mogą zostać 

ukończone z powodu niewystarczających środków z funduszy sołeckich miała być przeznaczona 

część kredytu jaki wzięła gmina na kwotę 4.500.000,00 zł. Radny pyta co stanie się z pieniędzmi,  

które były zaplanowane na dokończenie prac takich jak ul. 11 listopada, ul. Jasna w Osieku nad 

Notecią oraz budynek po byłej ceramice i czy o tę sumę zostanie pomniejszona kwota kredytu. 

Skarbnik – Teresa Mikołajczak  odpowiada, że kwota 134.000,00 zł,  która została wprowadzona 

w ramach dodatkowych środków z Polskiego Ładu na przebudowę dróg gminnych w Osieku nad 

Notecią uwalnia kwotę 134.804,97 zł ze środków własnych, która została już rozdysponowana na 

dokończenie zadań, które są realizowane z funduszu sołeckiego. Do takich zadań należy np. remont 

drogi  w  Komorowie,  remont  drogi  w  Bąkowie,  utwardzenie  terenu  wokół  sali  wiejskiej  

w  Kosztowie  oraz  utwardzenie  części  nieruchomości  PSZOK’u.  Pierwsze  środki  dwukrotnie 

otrzymane  od  Prezesa  Rady  Ministrów były  przeznaczone  na  roboty  dodatkowe  w zadaniach. 

Jednym z nich jest rozbudowa Gminnego Centrum Społeczno-Kulturowego w Osieku nad Notecią. 

Inwestycja została dofinansowana kwotą 86.275,00 zł, jednak środki własne przeznaczone na to 

zadanie zostają przy nim z powodu dodatkowych kosztów które pojawiły się podczas prac. 
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Zastępca Burmistrza – Jacek Wiśniewski uzupełniając wypowiedź Pani Skarbnik i odpowiadając na 

pytanie Radnego Wełniaka informuje, że kwota zaciągniętego kredytu nie zostanie zmniejszona, 

ponieważ wolne środki zostały już rozdysponowane na inne inwestycje. 

Zdaniem Radnego Stefana Wełniaka występując z PRGOK’u, plan był taki, że PSZOK w Osieku 

nad Notecią będzie wyremontowany w całości  z  pieniędzy uzyskanych przez jego działalność  

tj.  opłat  mieszkańców  za  zbiórkę  odpadów  komunalnych.  Skoro  inwestycja  ta  potrzebuje 

dodatkowych środków to coś jest nie tak. Stawka za wywóz śmieci jest wystarczająco wysoka, jest  

równa  stawce  pilskiej.  Kontynuując  Radny  przechodzi  do  tematu  kancelarii  prawniczej,  która 

prowadzi postępowanie sądowe w imieniu gminy w sprawie dotyczącej bezprawnego wejścia na 

konto  gminy  Urzędu  Skarbowego.  Twierdzi,  że  remont  PSZOK’u  w  Osieku,  „powstawanie” 

PSZOK’u w Wyrzysku i toczące się postępowanie sądowe to za dużo wydatków jednocześnie na 

budżet gminy. Tym bardziej, że postępowanie nie przynosi rezultatów. 

Skarbnik – Teresa Mikołajczak odnosząc się do pierwszej kwestii tj. remont PSZOK w Osieku nad 

Notecią, informuje, że nie ma możliwości aby PSZOK sam się finansował, gdyż Rada Miejska nie 

ustaliła wysokości stawek, która by na to pozwalała.  21 listopada 2022r. Wysoka Rada podjęła 

uchwałę aprobującą pokrycie części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi. Zwiększa 

się zatem część wydatków ze środków gminnych. 

Zastępca Burmistrza – Jacek Wiśniewski nawiązując do wypowiedzi Radnego, że „sprawy powinny 

raz się rozpocząć i skończyć, a nie ciągnąć” informuje, że remont PSZOK’u ma być właśnie taką 

inwestycją. Duża kwota pieniędzy świadczy w tym przypadku o wysokiej jakości usług. Reagując 

na  kwestię  toczącej  się  rozprawy  sądowej  oraz  kosztów  ponoszonych  przez  nią,  Burmistrz 

informuje, że jedno postępowanie w Sądzie Wojewódzkim zostało zakończone sukcesem i gmina 

odzyskała prawie 100% niesłusznie zabranych pieniędzy. W sądzie zatem toczy się postępowanie 

w sprawie odzyskania  reszty kwoty oraz sprawa dotycząca PSZOK’u w Wyrzysku.  Nie mamy 

jednak żadnego wpływu na szybkość pracy sądu. 

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w sprawie  zmian  w budżecie  Gminy  Wyrzysk  na 

2023 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard 
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Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (2)

Mateusz Karol Jaremko, Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  13  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr LXVIII/623/2023,

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2023-2034;

Skarbnik – Teresa Mikołajczak mówi, że zmiany zawarte w poprzedniej uchwale będą miały swoje 

skutki w Wieloletniej Prognozie Finansowej, gdyż uchwała dot. zmian w budżecie jest pokłosiem 

dla  uchwały  w  sprawie   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej.  Do  WPF  zostały  wpisane  nowe 

zadania/przedsięwzięcia, tj.: zakup biletów dla uczniów dojeżdżających do szkół na terenie Gminy 

Wyrzysk oraz dowóz uczniów niepełnosprawnych w roku szkolnym 2023/2024 ustalając że okres 

obowiązywania będzie trwał od roku 2023 do 2024 a łączny koszt oszacowano na 698.214,00  zł 

w tym limit 2023 r. to kwota 214.929,00 zł, natomiast limit 2024 r. to kwota 483.285,00 zł. Za  

obsługę tego przedsięwzięcia będzie odpowiadała Samorządowa Administracja Placówek 

w  Wyrzysku.  Zadanie  to  zostało  wprowadzone  w  celu  zawarcia  umów  z  przewoźnikami 

zabezpieczając dowóz uczniów do szkół  na terenie gminy oraz uczniów niepełnosprawnych do 

placówek  w  Łobżenicy  i  Kcyni.  W roku  szkolnym  2022/2023  łączna  kwota  dowozów  uległa 

zmniejszeniu o 11.713,60 zł, tak więc limit na rok 2023 się o tę sumę pomniejszył. Poza tym 

w zadaniu – budowa drogi gminnej w Konstantynowie, ponieważ otrzymaliśmy dodatkowe środki 

z  KOWR’u, które od razu zostały wprowadzone na to zadanie. Realizacja tego zadania przypada 

planowo na lata 2016-2025. Po wprowadzeniu otrzymanych środków zwiększono limit 2023 r. oraz 

zmniejszono  limit  2025  r.  Dzięki  środkom otrzymanym dzięki  programowi  Polski  Ład  zostały 

wprowadzone jeszcze zmiany w takich zadaniach jak rozbudowa Gminnego Centrum Społeczno-

Kulturowego  w  Osieku  nad  Notecią,  czy  przebudowa  dróg  gminnych  w  Osieku  nad  Notecią. 

Ponadto zostały wprowadzone dodatkowe środki  na zadanie Kosztowo – utwardzenie terenu koło 

świetlicy.  Uwolnione  dzięki  dofinansowaniu  środki  własne  zostały  rozdysponowane  na 

poszczególne zadania realizowane  z funduszu sołeckiego. 

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-2034.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
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Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard 
Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  13  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr LXVIII/624/2023,

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

3)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  na  realizację  zadań 

inwestycyjnych  obejmujących  finansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub 

robót  budowlanych  przy  zabytku  wpisanym do  rejestru  zabytków lub  gminnej  ewidencji 

zabytków, ich rozliczania oraz kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;

Sekretarz – Kamila Bąk poinformowała, że od stycznia br. prowadzone były prace nad projektem 

uchwały  dotyczącej  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  na  realizację  zadań  inwestycyjnych 

obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, w związku z ogłoszonym 

Rządowym  Programem  Odbudowy  Zabytków.  Poprzednia  edycja  programu  zakończyła  się  31 

marca br. Nasza gmina otrzymała dofinansowania na wszystkie złożone wnioski. W związku z tak 

dużą ilością zgłoszeń w skali kraju rząd postanowił wszcząć drugą edycję tego programu. Nasza 

uchwała dotycząca tego programu miała w swojej  treści  określony termin składania wniosków, 

przez co musiała ulec zmianie. Pozostałe kwestie w niej zawarte, z wyjątkiem tych dotyczących 

terminu pozostają bez zmian. Uchwała jako akt prawa miejscowego wchodzi w życie 14 dni po 

publikacji jej w Dzienniku Urzędowym, jednak termin składania wniosków mija 16 sierpnia tego 

roku, co oznacza że musimy zastosować art. 4 ust. 2 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych 

i niektórych innych aktów prawnych po to, by ustawa weszła w życie w dniu jej publikacji. 

Radny Stefan Wełniak  komentuje,  że Gmina z tego programu otrzymała dofinansowanie bliskie 

1.000.000 zł, z czego wartość złożonych wniosków (z wyjątkiem wniosku samego urzędu) była 

również bliska tej kwocie. Wspomina o wniosku parafii Gromadno dot. remontu ambony kościelnej 

złożonym na kwotę 446.000 zł, który został odrzucony. Radny pytając na posiedzeniach komisji 

o to czy są złożone jakieś inne wnioski oprócz dwóch z parafii Gromadno i wniosku z urzędu, 

otrzymywał odpowiedź negatywną.  Radnego też martwi kwestia samego remontu budynku urzędu. 

Albowiem nie ma żadnych zdjęć jak ten budynek wyglądał dawniej wewnątrz. Radny pyta czy są 
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już stworzone wizualizacje lub projekty co tak właściwie za kwotę bliską 500.000 zł będzie w tym 

budynku zrobione.

Zastępca  Burmistrza  –  Jacek  Wiśniewski  mówi  jasno,  że  w  chwili  obecnej  nie  ma  złożonych 

żadnych nowych wniosków, ponieważ nabór był zamknięty. Burmistrz przyznaje, że osobiście nie 

ma pojęcia czy zdjęcia budynku urzędu wewnątrz w ogóle istnieją, dlatego chwilę przed urlopem 

Pani Burmistrz odbyło się spotkanie z dwoma osobami które takowy projekt  mają stworzyć. Na 

podstawie tej koncepcji graficznej będziemy prowadzić konsultacje czy propozycje wysunięte przez 

tą firmę będą akceptowalne, ponieważ chcemy zachować charakter wnętrza, w szczególności jeśli 

chodzi  o  korytarze.  Renowacji  wymagają  także  drzwi  wewnętrzne  i  część  oszklona  od  strony 

parkingu. W planach przewidziana jest też odnowa schodów wraz z balustradami. Także dopiero po 

otrzymaniu projektu zostaną podjęte kolejne kroki. 

Radny Piotr  Banach  pyta  o  to,  czy odrzucony wniosek Parafii  Gromadno musi  być ponownie 

złożony do programu czy przechodzi automatycznie z poprzedniej edycji.

Sekretarz – Kamila Bąk wyjaśnia, że nie ma  żadnych wniosków czekających w kolejce ponieważ 

nikt  nie  mógł  przewidzieć  kolejnej  edycji  programu.  Oznacza  to  też  m.in.  że  wniosek  Parafii  

Gromadno musi być złożony wraz z całą wymaganą dokumentacją ponownie.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę 

w  sprawie  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  na  realizację  zadań  inwestycyjnych  obejmujących 

finansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, ich rozliczania oraz kontroli 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard 
Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  13  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr LXVIII/625/2023,

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

4) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego;

Nie podjęto dyskusji. 
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard 

Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (2)

Mateusz Karol Jaremko, Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  13  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr LXVIII/626/2023,

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad 4. Zakończenie obrad.

Przewodniczący – Roman Łuka na sam koniec zwrócił uwagę na problem parkujących samochodów 

na chodniku przy ul. Staszica w Wyrzysku  na odcinku od skrzyżowana 

z ul. Pocztową do skrzyżowania z ul. Nad Stawem. Poprosił, aby Burmistrz Wyrzyska jeszcze raz 

zwróciła się do Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich oddział w Złotowie w powyższej 

sprawie. 

W związku z  wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  8:48 Przewodniczący Rady 

zamknął LXVIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Protokół sporządziła:
Joanna Brząkała
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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